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Nie do wszystkich wÄ…tków poruszanych przez ministra rolnictwa Jana Krzysztofa
Ardanowskiego na niedawnej konfernecji prasowej zdoÅ‚aÅ‚em siÄ™ odnieÅ›Ä‡. WÄ…tek tego, co
moÅ¼na wyczytaÄ‡ w raportach naukowców z PuÅ‚aw, rozwinÄ…Å‚ Robert Razonowiecki w
jednym ze swoich komentarzy. Z kolei Alina Sobieszak na swoim portalu zajÄ™Å‚a siÄ™ kilkoma
innymi kwestiami, w tym analizÄ… Å›rednich cen z aukcji. Jak siÄ™ okazuje Å›rednia Å›redniej nie
musi byÄ‡ równa, nawet jeÅ›li liczbowo wyglÄ…da podobnie. Dlaczego? ProszÄ™ przeczytaÄ‡
tekst pani Sobieszak, który zamieszczam poniÅ¼ej.Marek Szewczyk

DÅ‚uga wypowiedÅº ministra Ardanowskiego na konferencji prasowej poÅ›wiÄ™conej aukcji Pride of
Poland 2020 i ocenie sytuacji w Stadninie Koni Janów Podlaski miaÅ‚a coÅ› udowodniÄ‡, ale co?
UstosunkujÄ™ siÄ™ do kilku (oczywiÅ›cie &bdquo;wyrwanych z kontekstu&rdquo; jak powiedzÄ…
zwolennicy &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;) wypowiedzi ministra:Åšrednia cena sprzedanych na
aukcjach koni &ndash; pan minister wylicza Å›redniÄ… z aukcji do 2015 r. i porównuje ze Å›redniÄ…
z lat 2016-2019; wyglÄ…da to tak 2010 &ndash; 40 tys. euro, 2011 &ndash; ok.90 tys., 2012
&ndash; 60 tys., 2013 -110 tys., 2014 &ndash;82 tys. euro ,  2015 &ndash; pomijam, 2016 -82 tys.,
2017 &ndash; 60 tys., 2018 &ndash; 83 tys. i 2019 &ndash; ok.100 tys. euro. &ndash; wyglÄ…da
Å‚adnie, ale &hellip; Å›rednia to jednak bardzo &bdquo;kÅ‚amliwa&rdquo; miara &ndash; brakuje tu
warunków w jakich jest liczona. OtóÅ¼ panie ministrze zapomniaÅ‚ pan dodaÄ‡ Å¼e: w 2010 r. z
wystawionych na sprzedaÅ¼ 35 koni sprzedanych zostaÅ‚o 25 (w tym Pilar za 240 tys. euro), w
2011 r. z 30 koni wylicytowano 22 konie ( 5 sprzedanych powyÅ¼ej 100 tys. euro , w tym 2
powyÅ¼ej 400 tys.), w 2012 r. &ndash; z 28 sprzedano 19 (trzy najwyÅ¼sze ceny 440, 370, 100 tys.
euro), 2013 r.  &ndash; z 27 sprzedanych 22 (najwyÅ¼sze ceny 500, 410, 400 tys. euro), 2014
&ndash; z 27 sprzedano 24 (ceny powyÅ¼ej 100 tys. euro &ndash; 305, 250, 230, 220, 180, 165,
140) i rekordowa sprzedaÅ¼ w 2015 roku  z  28 sprzedane 24 klacze &ndash; Pepita 1400 tys. euro
i jeszcze 7 powyÅ¼ej 100 tys. euro.  I teraz okres &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;:  2016 r. &ndash; z
30 sprzedano 17 (najwyÅ¼sza cena 300 tys. euro za SeforÄ™, do tej aukcji jeszcze wrócÄ™), 2017
r. &ndash; z 25 sprzedano 5  za caÅ‚e 300 tys. euro (Å›rednia rzeczywiÅ›cie 60 tys., najdroÅ¼sza 
Prunella 150 tys.), 2018 r. &ndash; z 11 sprzedano 3 (!) za 254 tys. euro (najdroÅ¼sza Pilarosa 133
tys.) i 2019 r. &ndash; z 21 sprzedano 14 za  1396 tys. euro (Galerida 400 tys., Potentilla 215 tys.
euro). I teraz pytanie: który okres Å›wiadczy o dobrej gospodarnoÅ›ci &ndash; czy ten kiedy
sprzedaje siÄ™ duÅ¼o klaczy przy bardzo dobrych, zróÅ¼nicowanych cenach, zarabiajÄ…c na
utrzymanie pozostaÅ‚ych  i &bdquo;robiÄ…c&rdquo; w stajniach miejsce dla przychówku, czy kiedy
sprzedaje siÄ™ 3&ndash;5 klaczy? Z tÄ… Å›redniÄ… to panu nie wyszÅ‚o.Kto zepsuÅ‚ reputacjÄ™
aukcji   - to chyba pytanie retoryczne &ndash; próba oszustwa na aukcji w 2016 r. z podwójnÄ…
licytacjÄ… klaczy Emira, która miaÅ‚a byÄ‡ lokomotywÄ… aukcji; wylicytowana &bdquo;ze
sÅ‚upem&rdquo; do 550 tys. euro, po ponownej licytacji (kuriozum) sprzedana zostaÅ‚a za
poÅ‚owÄ™ tej ceny. I równieÅ¼ podwójna licytacja Al Jazeery, którÄ… &bdquo;w pakiecie&rdquo; z 
SeforÄ… w konsekwencji wymusiÅ‚ klient, groÅ¼Ä…c nieodebraniem Sefory. Wiceprezes ANR 
Karol Tylenda na konferencji po aukcji powiedziaÅ‚, Å¼e &bdquo;dobrze, Å¼e ta stara klacz (Emira
) siÄ™ sprzedaÅ‚a, bo ma kÅ‚opoty z zaÅºrebieniem&rdquo;, a jego wczeÅ›niejsze wypowiedzi o
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tym, &bdquo;Å¼e konie arabskie to jak wÅ‚oskie samochody, z wierzchu Å‚adne, w Å›rodku
szajs&rdquo; na pewno robiÅ‚y dobrÄ… reklamÄ™. On &bdquo;w nagrodÄ™&rdquo; za dobrze
zorganizowanÄ… aukcjÄ… podaÅ‚ siÄ™ do dymisji.  W 2018 r. po aukcji pan sam zdymisjonowaÅ‚
odpowiedzialnego za jej organizacjÄ™ Macieja Grzechnika (prezesa SK MichaÅ‚ów) &ndash; za
zachowanie i za &bdquo;pokrÄ™tne&rdquo; interesy ze sprzedaÅ¼Ä… Parmany, Elbery i Periki,
które w konsekwencji zostaÅ‚y w stadninach.I jeszcze jedna sprawa - rok 2017 na aukcji zostaje
wylicytowana za kwotÄ™ 110 tys. euro klacz Anawera , ale po aukcji klient wycofuje siÄ™ z
transakcji (interesujÄ…cy jest udziaÅ‚ w tej transakcji Mateusza Jaworskiego). Klacz oferowana jest
do sprzedaÅ¼y ze stajni przez p. CzochaÅ„skiego, ale ponownie do sprzedaÅ¼y nie dochodzi.
Mamy rok 2019 na liÅ›cie aukcyjnej klacz&hellip; Anawera - zostaje sprzedana za ...57 tys. euro
(przy tej dziwnej licytacji równieÅ¼ pojawia siÄ™ Mateusz Jaworski), w konsekwencji kupuje jÄ…
klient, który "ze stajni" oferowaÅ‚  duÅ¼o wyÅ¼szÄ… kwotÄ™. W ciÄ…gu 2 lat klacz straciÅ‚a na
wartoÅ›ci prawie poÅ‚owÄ™, a stadnina kilkadziesiÄ…t tys. euro. Jak nazwaÄ‡ takie dziaÅ‚anie p.
CzochaÅ„skiego?ZimowÄ… aukcjÄ™ 2019 r. pominÄ™ milczeniem &ndash; nie ma o czym pisaÄ‡;
rzekomo wylicytowane klacze Adelita, Amarena i Bambina na szczÄ™Å›cie zostajÄ… z
przychówkiem w stadninie.Utrata najlepszej klientki aukcyjnej Shirley Watts po padniÄ™ciu w 2016
r. jej dwóch klaczy i sposobie zaÅ‚atwienia tej sprawy teÅ¼ nie pozostaÅ‚a bez echa w Å›rodowisku
arabskim. A Shirley Watts zostawiÅ‚a za zakupione na aukcjach w Janowie klacze:  w 2009  r. -  730
tys. euro, w 2013r. - 810 tys. euro, w 2014r. &ndash; 560 tys. euro, w 2015 r. &ndash; 380 tys. euro. 
Od 2016 roku nie pokazaÅ‚a siÄ™ w Janowie. StraciÄ‡ takiego klienta? Trzeba umieÄ‡ to zrobiÄ‡!!!
OpowieÅ›Ä‡ o tym, Å¼e Pepita byÅ‚a najlepszÄ… polskÄ… klaczÄ… i zostaÅ‚a sprzedana ze
szkodÄ… dla stadniny jest bajkÄ… dla ludzi spoza Å›rodowiska. Kiedy zapadÅ‚a decyzja o
wystawieniu Pepity na sprzedaÅ¼ wykonana zostaÅ‚a wzorcowa praca promocyjna &ndash; od
doskonaÅ‚ego przygotowania klaczy do pokazów do  perfekcyjnego jej zaprezentowania, co
wzbudziÅ‚o zainteresowanie kupców tÄ… klaczÄ…. Bo ani jej kariera pokazowa, ani hodowlana do
2014 r. nie byÅ‚a tak spektakularna jak kariera Pianissimy, Pingi, Palmety &ndash; multiczempionek
wielu pokazów, a w przypadku Palmety  -&bdquo;matki czempinów&rdquo;. Pepita zdobyÅ‚a w 2014
roku 3 tytuÅ‚y: Czempionki Polski Klaczy Starszych, Wiceczempionki Pucharu Narodów i
Wiceczempionki Europy, w ParyÅ¼u na czempionacie Å›wiata byÅ‚a najwyÅ¼ej oceniona klaczÄ…,
ale &hellip; bez medalu. Jak to siÄ™ ma do 15 zÅ‚otych medali Pianissimy (w tym Platynowego);
medali czempionatu Polski, Europy i Åšwiata Pingi (w tym Platynowego), do medali potomstwa 
Pianissimy, Pingi i Palmety. Potomstwo Pepity &ndash; Patanga i Pitawal &ndash; wiceczempion
Polski, osiÄ…gniÄ™cia raczej skromne. Taka jest prawda.Bardzo duÅ¼o miejsca poÅ›wiÄ™ciÅ‚
pan krytyce (stawiajÄ…c wrÄ™cz powaÅ¼ne zarzuty) Markowi Treli: Å¼e na koniach nie
zarabiaÅ‚, Å¼e do utrzymania stadniny potrzebne byÅ‚y krowy &ndash; tak to (czÄ™Å›ciowa)
prawda, ale w okresie jego zarzÄ…dzania stadnina nie miaÅ‚a ujemnego wyniku finansowego. W
2016 r. do stadniny przyszli &bdquo;fachowcy&rdquo;, którzy mieli naprawiÄ‡ sytuacjÄ™ (???) - w
spadku dostali to samo gospodarstwo, te same konie, krowy i hektary. I co siÄ™ staÅ‚o &ndash; z
roku na rok coraz gorszy wynik finansowy do minus 3,2 mln w 2018 r. KaÅ¼dy z trzech dotychczas
zarzÄ…dzajÄ…cych nie zagrzaÅ‚ na dÅ‚uÅ¼ej miejsca na stanowisku prezesa stadniny  - znowu
coÅ› nie wyszÅ‚o.  A moÅ¼e lepiej przestaÄ‡ rozliczaÄ‡ Marka TrelÄ™, daÄ‡ szansÄ™ nowemu
peÅ‚niÄ…cemu obowiÄ…zki prezesa Markowi Gawlikowi  i&hellip; naprawdÄ™ przywróciÄ‡
Å›wietnoÅ›Ä‡ Janowa, tego wymaga historia tego miejsca.Alina Sobieszak 
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